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Zápis z pracovní schůzky zástupců VV KFS a odborných 
komisí Jč. kraje s OFS Jč. kraje ze dne 25.11.2022 

  v pivovaru Kněžínek                   
 

Přítomni: viz prezenční listina 

 

Program:  
1. Úvod 
2. Reorganizace soutěží mládeže 
3. Příprava reorganizace soutěží mužů v rámci celého FAČR 
4. Rozhodcovství 
5. Změna systému trenérských licencí FAČR C 
6. Jednání předsedů odborných komisí (STK, DK, KM, KR TMK a kom. 

DS) a vedení KFS s předsedy OFS Jč. kraje 
 

 
1) Úvod  

 
Celou akci zahájili předseda VV KFS Ing. Tomáš Pintér a předseda VV FAČR Petr 
Fousek a přivítali přítomné. Úvodní slovo si vzal předseda FAČR: „Jihočeský KFS 
neměl letos svoji valnou hromadu, ty jsme ve všech ostatních krajích navštívili, a tak 
jsme rádi přijali pozvání na toto pracovní setkání.“ 
 

2) Reorganizace soutěží mládeže 
 
Téma představil místopředseda VV Jč. KFS a člen komise mládeže Karel Musil. 
 

 Změna soutěží mládeže Jč. KFS ( KP žáků + I.A žáků) 
 
Komise mládeže se zabývala především soutěžemi (KP a I.A žáků), které chystá 
komise zachovat, ale snížit celkový počet týmů (KP žáků 1 x 12, I.A žáků na 2x 8, nebo 
1 x 16) zvýšit tím kvalitu soutěže a zároveň pomoc jednotlivým OFS Jč. KFS. Dále se 
komise u daných soutěží zabývala nastavením pravidel u postupů a sestupů 
(v současnosti je možno se do soutěží přihlásit, nově by byla zavedeno právo postupu 
pouze pro 1 – 2 tým tabulky). Nový systém soutěží by mohl dle slov místopředsedy 
začít platit nejdéle od sezóny 2024/2025. Od této sezóny by zároveň komise mládeže 
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ráda navázala na soutěže žáků (po velmi vydařené zkušenosti s memoriálem Josefa 
Šurala U17) a otevřela soutěž mladšího dorostu na úrovni I.A třídy.  
 

 Mladší žáci (KP + I.A) počet hráčů, zvětšení hřiště 
 
Místopředseda Jč. KFS předložil návrh na zvýšený počet hráčů u mladších žáků nově 
ze 7 + 1 na 8 + 1 a zvětšeným hřištěm vápno x vápno s možností využít jak klasické 
velké přenosné branky, tak ty dětské 3 x 2 metry. Vedení komise si od této změny 
slibuje lepší průpravu do velkého fotbalu zejména díky větší směrovosti hry, širší hřiště, 
řešení ofsajdů – prostor pro průnikové přihrávky, „vytlačování obranného bloku za 
míčem“ 
 

 KP přípravek změna zápisů 
 
Po přihlášení družstva do soutěže, vloží oddíl soupisku do IS systému, zjednoduší se 
aktivace zápisu a trenéři uzavřou zápis pouze výsledkem. Bude zavedena možnost 
kumulace funkcí (například trenér x rozhodčí, trenér x pořadatel). 
 
Diskuze 
 
Pintér Tomáš – u KP přípravek vidí jako lepší variantu, pokud si utkání pískají sami 
trenéři, kteří díky absolvovaným trenérským kurzům a licencím mají větší cit pro hru 
této kategorie. 
 
OFS Strakonice/Zábranský Václav – veliké znepokojení, že FAČR přestal platit 
přípravkové rozhodčí utkání i atmosféra kolem měla díky rozhodčím úroveň. 
 
OFS Písek/Houdek Petr – snížený počet týmů ANO profitovat bude OFS, 8+1 ANO, 
KP přípravek jednoznačně pro změnu zápisu i pískání samotnými trenéry 
 
OFS Český Krumlov/Domin Václav - snížený počet týmů ANO, 8+1 ANO, KP 
přípravek ANO 
 
OFS Tábor/Maruška Tomáš - snížený počet týmů ANO, 8+1 ANO, KP přípravek 
ANO, velmi kvituje zavedení soutěže mladšího dorostu. 
 
OFS Prachatice/Trněný Jiří - snížený počet týmů ANO, 8+1 ANO, KP přípravek ANO 
doposud se nesetkali se stížnostmi pouze pohlídat, aby děti, co hrají krajský přebor 
přípravek nenastupovaly do OP přípravek. 
 
OFS Jindřichův Hradec/Krejník Petr - snížený počet týmů ANO, 8+1 ANO, KP 
přípravek ANO, poděkování za spolupráci Jč. KFS a GTM OFS Pavlu Krtkovi. 
 
OFS České Budějovice/Šolc Libor - snížený počet týmů ANO, bohužel máme 
kvantitu, ne kvalitu, 8+1 ANO větší atraktivita, lepší pro samotné děti, KP přípravek 
ANO, zápis snad vyřeší nový IS. Soutěž mladšího dorostu by bylo veliké plus. 
 
Fousek Petr – zrušení proplácení rozhodčí přípravek je usnesení VH z roku 2021 a 
pouze VH to může změnit, funkce GTM permanentní diskuze, názory jak pozitivní, tak 
kritické. 



 
Valtr Michal - IT FAČR převzalo IS 2.0, které by mělo být nasazeno v polovině nebo 
koncem příštího roku; do té doby IS 1.0 - IS 1.0 se již nebude rozvíjet, sestavení IT 
týmu (analytici, programátoři) pro dokončení IS 2.0, očekává postupné rozšiřování 
testovacího týmu. 
 
Kemény Zdeněk – doladit otázku soupisek 
 
 

3) Příprava reorganizace soutěží mužů v rámci celého FAČR 
 

Téma představil a prezentoval předseda VV Jč. KFS Tomáš Pintér. 

 
 

 Soutěže budou mít maximálně 8 výkonnostních úrovní, ruší se prozatím 
názvosloví (ČFL, divize, KP atd.) Každá řídící složka bude mít max. dvě úrovně 
soutěží! 
 

 Nově zatím pracovně číselné pořadí – 1. liga, 2. liga (zde dle názvu sponzora 
soutěže – F:L, FN:L – LFA je samostatný subjekt) 3. liga, 4. liga, 5.liga, 6.liga, 
7.liga, 8. liga 

 

 1. liga – soutěž řídí LFA – počet týmů je na rozhodnutí řídícího orgánu soutěže 
 

 2. liga – soutěž řídí LFA – počet týmů je na rozhodnutí řídícího orgánu soutěže 
 

 3. liga – 1 skupina ŘKČ a 1 skupina ŘKM – soutěž řídí ŘKČ a ŘKM - počet týmů 
je na rozhodnutí řídícího orgánu soutěže 

 

 4. liga – 3 skupina ŘKČ a 2 skupina ŘKM – soutěž řídí ŘKČ a ŘKM - počet týmů 
je na rozhodnutí řídícího orgánu soutěže 

 

 5. liga – 1 skupina soutěž řídí KFS - počet týmů je na rozhodnutí řídícího 
orgánu soutěže 

 

 6. liga – 2 až 3 skupiny – dle velikosti jednotlivých KFS - soutěž řídí KFS - 
počet týmů je na rozhodnutí řídícího orgánu soutěže 

 

 7. liga – 1 skupina – dle možností jednotlivých OFS - soutěž řídí OFS 
 

 8. liga – 2 - 4 skupiny – dle možností jednotlivých OFS - soutěž řídí OFS 
 

 Každé z řídících komisí (Čechy a Morava) se ubere jedna skupina ČFL a MSFL, 
a vrátí se do stejného módu, jak tomu bylo v minulosti. U každého KFS se de 
facto všechny (nebo většina) I. B tříd rozpustí do jednotlivých OFS. Tím se 
jednak výrazně pomůže nejnižším složkám (zejména OFS) a ve vyšších 
řídících složkách se očekává větší konkurence a zvýšení sportovní kvality. 
 



 Je nutné, aby nejdříve zejména jednotlivé KFS zpracovaly nové schéma na své 
soutěže a poté na jednotlivé OFS (POZOR: vzhledem k velkým rozdílům ve 
velikosti krajů se očekávají značné rozdíly). Vše je důležité přizpůsobit daným 
podmínkám jednotlivých KFS a OFS. Může se stát, že na některých složkách 
bude pouze sedmi úrovňové zřízení. 
 

 Jč. KFS – 5. liga – 16 týmů, 6. liga – 3 skupiny po 14 týmech (42 klubů do 
OFS) 
 
 

Diskuze 
 
Pintér Tomáš – reorganizace je potřebná vzhledem zkvalitnění soutěží, pomoci 
jednotlivým OFS, názvy soutěží dle partnerů nebude problém. 
 
Fousek Petr – FAČR/KFS nejsou schopny dlouhodobě utáhnout stávající model, 
žádná složka není v novém návrhu vynechána. 
 
 

4) Rozhodcovství 
 
Téma představil předseda KRaD Jč. KFS Pečenka Jiří. 

 
 

 Soutěže Jč. KFS mají na nominační listině 115 rozhodčích z toho 25 
dlouhodobě omluveno, nebo ukončilo činnost v průměru 10 – 25 se každé kolo 
omlouvá z důvodu pracovního vytížení, hrají fotbal jako hráči, či z důvodu 
nemoci, z toho vyplývá, že reálný počet činí 65 – 80 rozhodčích připravených 
odpískat víkendové zápasy soutěží Jč. KFS. Optimální počet rozhodčích je 130 
to znamená, že nám chybí cca 50 rozhodčích. To má za následek obrovské 
přetížení rozhodčích, kteří o víkendu odpískají 2 – 4 zápasy (muži, mládež) 
často v nepříjemném počasí za neustálého přejíždění. 

 

 I.B třídu mužů již bez pomoci OFS nelze kompletně obsadit a i přes pomoc 
jednotlivých OFS jsou některé zápasy bez AR.  

 
 

 Spolupráce s OFS – řádné školení, školení nováčků (koordinátoři náborů), 
obsazovací úsek (muži, mládež) – průběžně se nastavuje a vylepšuje. 

 

 Náborová kampaň – získání nových rozhodčích – náborová kampaň 
realizována KRaD KFS v průběhu měsíce února – oddíly KFS (OFS). Kampaň 
je zaměřena na aktivní hráče, bývalé hráče (muži, mládež), funkcionáře. Ve 
spolupráci s OFS nechat řízení zápasů mládeže KFS (ŘKČ) mladými 
rozhodčími z OFS. Kampaň bude cílená na OFS - prioritně získat rozhodčí pro 
OFS, časem KFS (následně ŘKČ). 
 

 Hodnocení KRaD – výkonnost rozhodčích v soutěží Jč. KFS jsou standardní, 
očekávaná, odpovídající daným soutěžím, pro srovnání rozhodčí nominován o 



víkendu na 2 – 4 zápasy – hráč pouze na jeden. Rozhodčí mají stejně jako hráči 
věkové a fyzické limity. Dále závisí na jejich „mentální vyspělosti“ – stejně jako 
u hráčů je výkonnost celková a aktuální (stejně jako u hráčů KP nováčci, I.B 
zkušenost). Chyby jsou neúmyslné, omezení delegace (každé škrtnuté jméno 
= chybí rozhodčí o víkendu na 2 – 4 zápasech!!! 
 

 Nutnost podpory stávajících rozhodčích i nováčků. Novému rozhodčímu trvá 
cca 3 – 4 roky než se stane vyspělý a použitelný rozhodčí pro soutěže Jč. KFS. 

 
 
Diskuze 
 
 
Pečenka Jiří – 49 zápasů mužů soutěží Jč. KFS je pro 65 – 80 rozhodčích, každý 
rozhodčí má 2 – 4 zápasy za víkend, přejíždějí z utkání na utkání. Poděkování patří 
OFS za spolupráci a podporu. Přihlášení nových rozhodčích ukazují dobrá čísla, ale 
problém je dostat je každý víkend na hřiště. 
 
Šolc Libor – každý rok ubývají rozhodčí 
 
Maruška Tomáš – nechat systém klidně „padnout“, rozhodčí za hrubé chyby nějakým 
způsobem trestat (zákaz startu v dalších zápase, nižší soutěže, finanční postih). 
 
Malý Jiří – není pro tresty  
 
Pintér Tomáš – nelze opakovaně přecházet a neřešit a na vše argumentovat, že je R 
málo. R musí dostat zpětnou vazbu a nést si za výkon zodpovědnost a v případě 
závažných pochybení trest.  
 

 
5) Změna systému trenérských licencí FAČR C, UEFA C a B 

 
 Změny pro FAČR C licence (od 1.11.2022) UEFA C a UEFA B licence (od 

1.1.2023). Z kurzovného budou hrazeny veškeré náklady, například pronájem 
prostor, techniky, vyhodnocení videí, občerstvení a odměna pro lektora (400,- 
Kč/hod.). Případný zůstatek finančních prostředků z kurzovného zůstane 
organizátorovi licence – KFS/OFS, tzn. náklady i výnosy budou v gesci 
organizátora. 

  
 

6) Informace předsedů OFS a jednání předsedů odborných komisí 
(STK, DK, KM, KR TMK a kom. DS) s vedením KFS Jč. kraje 

 
 
Diskuze 
 
OFS Strakonice/Zábranský Václav – jelikož se rozhodli, že od roku 2017 povedou 
veškerou administrativu sami, odtržením od OS ČUS ušetřili do této doby cca. 1.000 
000,- Kč které mohou vložit zpět do fotbalu. 



 
OFS Písek/Řezáč Michal – stále nás mrzí neotevření soutěže dorostu pro malý počet 
přihlášených týmů, zároveň přišli o soutěž ml. žáků. Podařilo se dovybavit rozhodčí. 
Velmi prospěšná spolupráce s ČUS ve které budou nadále pokračovat. Zároveň se 
podařilo navázat spolupráci s několika lokálními firmami (Platan, Český trávník, 
Penalty) 
 
OFS Český Krumlov/Domin Václav – Zimní liga st. žáků 
 
OFS Tábor/Maruška Tomáš – zavedli projekt klubový rozhodčí, který funguje,  
reorganizace soutěží důležitá komunikace s kluby. 
 
OFS Prachatice/Trněný Jiří – jsou jednoznačně pro zachování GTM OFS, mají 
neocenitelný přínos. 
 
OFS Jindřichův Hradec/Krejník Petr – poděkování členům VV OFS Jindřichův 
Hradec, ubývá oddílů v soutěži mužů začíná být problém zaplnit soutěže, vyhlížejí 
reorganizaci soutěží. 
 
OFS České Budějovice/Šolc Libor – čeká nás nelehká situace zvedání cen elektriky, 
plynu atd. OFS dále tíží nutnost dělat VH. 
 
Fousek Petr – většina klubů a svazů spolupracuje s ČUS na velmi dobré úrovni. 
Reorganizace soutěží musí probíhat komunikace s oddíly, panika je přirozený jev je 
potřeba komunikovat a počítat s tím, že opravdu bude. Nepodařilo se zamezit/snížit 
odchody do ciziny dáno předpisy UEFA. Finance z NSA jsou ve výši 94 % roku 2021, 
což se dá považovat za úspěch, vzhledem k tomu, že některé sporty nedosáhly ani na 
70 %. Závěrem předseda FAČR poděkoval za možnost účastnit se této pracovní 
schůzky. 
 
Pintér Tomáš – závěrem předseda VV Jč. KFS poděkoval, skrze přítomné, všem 
lidem co pracují pro fotbal v klubech, v komisích, na svazech ve svém volném čase 
v této nelehké době. Nabídl všem vedením OFS účast členů VV na jejich setkáních 
s kluby, či na jednání jejich VV. Na pozvání OFS i možné výjezdní zasedání VV Jč. 
KFS do regionů, ideálně i se setkáním s kluby.  
 
Valtr Michal – důležité je projevovat vůči sobě respekt obzvlášť v této nelehké době a 
ukázat tak veřejnosti, že nám všem jde o jednu věc a „kopeme za stejný tým“. 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsal:       Schválil: 
  
 
Navrátil Jiří       Ing. Pintér Tomáš v.r. 
sekretář VV Jč. KFS                 předseda VV Jč. KFS 
 


